
Geachte mevrouw Neeskens,

Vanmiddag liep ik over het strand vanuit Wijk aan Zee naar de pier bij strand Velsen-Noord. De wind 
kwam uit het Zuidoosten en een groot deel van mijn wandeling liep ik in de stank van Tata Steel. Een 
chemische stank die je de adem beneemt maar niet op een positieve manier. En gisteravond om 
23:30 kon ik niet slapen door de herrie van de schrotverwerking. Steeds vaker vraag ik me af of het 
wel zo’n verstandige beslissing is geweest om hier te gaan wonen.

In 2015 raakte onze Stef – nu 8, toen 3 jaar oud – vanaf zijn borst verlamd door een complicatie na 
een openhartoperatie. Tijdens zijn revalidatie kwamen we in Wijk aan Zee terecht bij Heliomare. En 
aangezien we toch moesten verhuizen vanwege de dwarslaesie van Stef namen we Wijk aan Zee mee 
in onze overwegingen. Wel zo praktisch dicht bij Heliomare. Dat er overlast was van Tata (stank, stof 
en geluid) was geen verrassing voor ons alleen hoe schadelijk voor de gezondheid was die overlast 
nou echt? Mijn partner vond wat onderzoeken waaruit bleek dat de gemiddelde luchtkwaliteit in 
Wijk aan Zee overeenkomt met die in een grote stad als Haarlem waar we voorheen woonden. Het 
leek er dus op dat we er qua gezondheid niet op achteruit zouden gaan. Dus we hebben een huis in 
Wijk aan Zee gekocht en dat volledig laten aanpassen voor onze Stef. We vinden Wijk aan Zee echt 
een hele fijne plek om te wonen en tegelijk ook een van de meest rolstolvriendelijke omgevingen 
voor onze Stef om op te groeien. Maar.

Tegelijk maak ik me zorgen om onze gezondheid. Sinds we hier wonen merk ik dat ik als gezonde 
vrouw opeens altijd een klein kuchje heb en altijd slijm in mijn holtes. En inmiddels weet ik ook dat 
alhoewel de gemiddelde luchtkwaliteit vergelijkbaar is als in Haarlem dat niet te vergelijken is met 
elkaar. Op de dagen dat de wind goed staat (West of Noord) hebben we hele schone lucht. Maar op 
de dagen dat de wind vanuit de richting van Tata over ons heen komt hebben we extreem vieze 
lucht. En dat blijkt nu toch schadelijker te zijn dan uit eerder onderzoek is gebleken. 

De afgelopen periode kregen wij de eerste resultaten van de verschillende gezondheidsonderzoeken. 
Uit het GGD kankerregistratie-onderzoek blijkt dat in Beverwijk 27% meer longkanker voorkomt. In 
ons buurdorp Velsen komt bovengemiddeld veel leukemie voor, overigens is dit volgens het rapport 
in de hele regio Midden Kennemerland verhoogd. Uit de nieuwste stofmetingen van het RIVM bleek 
dat er in onze speeltuinen en tuinen nog altijd hoge concentraties lood en vanadium aanwezig zijn en 
dat het aantal kankerverwerkende PAK’s is toegenomen. Mijn zorgen zijn evenredig gestegen.

Maar dit is niet het enige slechte nieuws. In de begeleidende brief (pdf) vindt u een opsomming van 
negen zwaar verontrustende nieuwsberichten uit het afgelopen jaar. Uit ieder bericht blijkt dat Tata 
Steel de uitstoot, veiligheid en opslag van zeer gevaarlijke stoffen niet op orde heeft en dat 
vergunningen niet worden gehandhaafd. ‘Een ontembaar monster’ noemde de directie de fabriek in 
2018. Twee jaar later is dat monster nog lang niet getemd. We zien de Provincie Noord-Holland en de 
Omgevingsdienst te kort schieten bij vergunningverlening, toezicht en handhaving.

Persoonlijk vind ik het echt bizar. Bizar dat economie zwaarder weegt dan de gezondheid van ons als 
inwoners en die van onze kinderen.  

Beste heren en dames politici. Mijn vraag is even simpel als complex. Kunt u garanderen dat wij als 
inwoners niet met onze gezondheid en die van onze kinderen de rekening betalen? En wat gaat u 
eraan doen om mij dit te garanderen? Daarbij vraag ik expliciet NIET om nog meer onderzoek, maar 
om actie. Het Concept programma Tata Steel 2020 - 2050, opgesteld door de Provincie Noord-
Holland  is niet toereikend. Ik onderschrijf de reactie van de dorpsraad Wijk aan Zee. Het programma 
moet concreter en voorzien van meetbare doelen. Vergunningen moeten worden aangepast, 
structureel gemonitord en gehandhaafd. Gevaarlijke en onveilige fabrieken moeten worden 
gesloten. 



Als bezorgde burger reken ik op jullie.

Met vriendelijke groet,


